
 
Protokół 

Posiedzenie Prezydium Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Dolnośląskiego 

28 stycznia 2022 r.  

Sala Zarządu, UMWD, ul. Mazowiecka 17  

 

 

I. Porządek obrad 

 

1. Powitanie – Andrzej Otręba, Przewodniczący WRDS WD, Przewodniczący Rady 

OPZZ Województwa Dolnośląskiego. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad – Andrzej Otręba. 

3. Bieżąca informacja dotycząca przebiegu inwestycji – budowy DCO – Adam 

Maciejczyk, dyrektor Dolnośląskiego Centrum Onkologii, Pulmonologii i 

Hematologii. 

4. Procedury medyczne w leczeniu stopy cukrzycowej w Polsce - prof. Andrzej 

Szuba, Kierownik Katedry i Kliniki Angiologii, Diabetologii i Nadciśnienia 

Tętniczego Szpitala Uniwersyteckiego we Wrocławiu we Wrocławiu. 

5. Sytuacja w zakładach branży produkującej porcelanę w związku z podwyżką cen 

energii i gazu – Patrycja Jarząbek – Dyląg, Prezes Zarządu Porcelana Krzysztof  

Sp. z o.o., Piotr Piechota, Prezes Zarządu Zakładów Porcelany „Karolina” (w 

trakcie uzgadniania).  

6. Dyskusja na wyborem nowego przewodniczącego Zespołu ds. ochrony zdrowia  

i polityki społecznej WRDS WD. 

7. Ustalenie planu pracy WRDS WD w 2022 roku: wstępne propozycje. 

8. Ustalenie terminu i tematyki posiedzenia Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego 

Województwa Dolnośląskiego w I kwartale 2022 r.   

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie posiedzenia.  

 

II. Lista obecności 

1. Andrzej Otręba, Przewodniczący WRDS WD 

2. Kazimierz Kimso, NSZZ „Solidarność” 

3. Artur Mazurkiewicz, Dolnośląscy Pracodawcy 

4. Marek Woron BCC 

5. Zbigniew Ładziński, DIRz we Wrocławiu 

6. Paweł Bochen, ZPiP 

7. Marek Pasztetnik, FPP 

8. Krzysztof Kisielewski, FZZ (on-line) 

9. Piotr Majchrzak, NSZZ „Solidarność” 

10. Patrycja Jarząbek-Dyląg, Prezes Zarządu Porcelana Krzysztof Sp. z o.o. 



11. Adam Maciejczyk, dyrektor DCOPiH 

12. Prof. Andrzej Szuba, Kierownik Katedry i Kliniki Angiologii, Diabetologii i 

Nadciśnienia Tętniczego Szpitala Uniwersyteckiego we Wrocławiu we Wrocławiu 

13. Maksanty Roman, Zakłady Porcelany „Karolina” 

14. Agnieszka Marchewka, Dyrektor Departamentu Marszałka, UMWD 

15. Kamil Woźniak, Pełnomocnik Wojewody Dolnośląskiego 

 

III. Treść wystąpień: 

 

1. Posiedzenie rozpoczął Andrzej Otręba, przewodniczący WRDS WD.  Powitał 

zebranych. Przyjęto porządek obrad.  

2. Przewodniczący przeszedł do pkt. 3 tłumacząc, skąd pojawił się ten temat na 

posiedzeniu. Z jednej strony z powodu publikacji prasowych podważających realizację 

inwestycji DCOPiH, z drugiej zaś wynika z założenia WRS WD, iż co kwartał 

członkowie Rady będą zapraszać przedstawicieli jednostki i rozmawiać na temat 

bieżącego stanu inwestycji.  

3. Dyrektor Maciejczyk powiedział, iż został przyjęty plan inwestycyjny, po 

modyfikacjach został zatwierdzony budżet w planie budżetowym. Wstępne prace nad 

planem funkcjonalno-użytkowym zostały zaakceptowane, obecnie można przejść do 

etapu ogłaszania przetargu. Powstała też koncepcja architektoniczna, która była wybiera 

przez Zarząd Województwa z dwóch propozycji. Cała dokumentacja i przetarg jest 

gotowa. Generalny wykonawca będzie wybierany z trzech, którzy przeszli etap 

weryfikacji. Ta weryfikacja została bardzo dobrze wykonana przez inżyniera kontraktu 

(Miastoprojekt Wrocław Sp. z o.o., który wygrał przetarg). Za kilka miesięcy można 

przedstawić prezentację programu funkcjonalno-użytkowego przygotowanego do 

ogłoszenia przetargu. W konsultacji tego programu brali udział wszyscy pracownicy 

trzech szpitali, które będą połączone w DCOPiH, odbyło się ponad 200 spotkań, 

olbrzymi wkład w kształt przyszłego szpitala mieli też przyszli jego użytkownicy.  

W PF-ie doprecyzowane są też informacje dotyczące materiałów budowalnych, co  

w przyszłości powinno spowodować uniknięcie nieporozumień z wykonawcami 

inwestycji. Niezależnie od tego inwestorzy szukają środków na doposażenie. To jest 

proces długofalowy i wielopłaszczyznowy. Coraz lepiej przebiega także proces 

konsolidacji 3 szpitali. Jest przepracowana struktura kadr, aby personel wiedział, gdzie 

będzie pracował i na jakich warunkach, a to jest zawsze najtrudniejsze. Od 1 lipca trzy 

jednostki zostały już połączone. Powstało Dolnośląskie Centrum Onkologii, 

Pulmonologii i Hematologii. Dyrektor Maciejczyk wyjaśnił, że obecnie placówka 

plasuje się na 5. miejscu w kraju, jeśli chodzi o liczbę przeszczepów. Skomentował 

także doniesienia medialne, iż po artykułach w gazecie wzrosło zainteresowanie 

działalnością tego oddziału, a także skonsolidowało zespół. Najbardziej przeszkadza 

pandemia. Apelowali do Wojewody o mniejszą liczbę łóżek covidowych na oddziale 

pulmonologicznym, bo jest sporo przypadków raków płuc. Prof. Szuba zapytał  

o rehabilitację onkologiczną i plany z nią związane. Dyr. Maciejczyk powiedział, że  

w nowym obiekcie jest przewidziana część na rehabilitację ambulatoryjną. Musiała być 

mocno okrojona. Dodał, że liczy na włączenie się do współpracy pana profesora i dodał, 

że prof. Szuba jest absolutnym ekspertem w dziedzinie rehabilitacji onkologicznej. Dyr. 

Maciejczyk dodał, że DCOPiH ma podpisaną umową z NFZ na Brest Unit. W tym 

zakresie jest ciągłość, natomiast należy poprawić jakość.  

4. Andrzej Otręba przeszedł do pkt 4. Temat zgłoszony przez Marka Worona, BCC. 

Prof. Andrzej Szuba przedstawił prezentację dotyczącą leczenia stopy cukrzycowej  



w Polsce i procedur z tym związanych. Zwrócił uwagę, że po amputacji nóg w stopie 

cukrzycowej – śmiertelność jest na poziomie chorób onkologicznych. Problemy: brak 

dostępności do lekarzy pierwszego kontaktu i do diabetologów, brak inwestycji  

w profilaktykę, brak podologów w szpitalach (nie jest refundowany). Dramatycznie 

rośnie liczba pacjentów z owrzodzeniem z powodu cukrzycy. Większość ludzi trafia do 

szpitali bardzo późno, wcześniej – brak dostępu do leczenia. Ustalono, że w tej sprawie 

Zespół ds. ochrony zdrowia i polityki społecznej przygotuje projekt stanowiska, które 

będzie skierowane do władz centralnych i lokalnego oddziału NFZ (brak finansowania 

niezbędnych procedur). Przewodniczący Andrzej Otręba podkreślił, że  

w rekomendacjach powinny się znaleźć rozwiązania umożliwiające zwiększenie 

nacisku na profilaktykę. Warto byłoby także zaprosić Ministra Zdrowia lub 

przedstawiciela MZ. Dodał także, że jako przewodniczący Rady Oddziału 

Dolnośląskiego NFZ wniesie ten temat pod obrady Rady Funduszu. Marek Woron 

podkreślił, że potrzebne są tu rozwiązania systemowe.  

5. W 5. punkcie programu głos zabrali przedstawiciele zakładów ceramicznych z Dolnego 

Śląska. Problem dotyczy wzrostu kosztów produkcji w związku ze wzrostem cen 

energii elektrycznej i gazu. – Patrycja Jarząbek – Dyląg, Prezes Zarządu Porcelana 

Krzysztof Sp. z o.o, powiedziała, że taki wzrost cen energii postawił zakład w sytuacji 

braku rentowni. Zakłady porcelany nie mogą przenieść wzrostu kosztów produkcji na 

klienta, gdyż to nie jest towar pierwszej potrzeby. Zakłady ceramiki budowlanej nie 

mają już takiego problemu. Zakłady Kristoff pracują na rynku eksportowym, 

konkurując np. z Chinami. W okresie pandemii i załamania eksportu przy minimalnej 

pomocy państwa udało się jednak spłacić długi, zapewniając dalsze funkcjonowanie 

zakładu. Obecnie po podwyżkach cen gazu, firma nie ma szansy na dalsze 

funkcjonowanie. Miesięczne opłaty za gaz, które wynosiły dotychczas ok. 200 tys. zł, 

po podwyżkach wynoszą 2 mln zł. Firma miała też duży problem z podpisaniem umowy 

z dostawcą gazu. Ofertę, którą firma dostała z TURON-u, trzeba było podpisać w ciągu 

dwóch dni. PGNiG w ogóle nie zgodziła się podpisać umowy. Trzeba było ratować się 

umowami z prywatnymi firmami. Prezes Jarząbek uważa, że państwo zawiodło w tej 

sytuacji. Dodała też, że w firmie przed pandemią pracowało 340 osób, obecnie 170. 

Musiała bardzo ograniczyć miejsca pracy. Rynek europejski się załamał. Musieliśmy 

się dostosować do tej sytuacji. Obecnie zastanawia się, czy nie zwolnić pracowników, 

większość z ich jest w wieku przedemerytalnym, przejdą na emerytury pomostowe i tak 

będą obciążeniem dla skarbu państwa. Prezes dodała, że wszędzie gaz podrożał, ale  

w Europie ma inną skalę. Klient zacznie kupować w Czechach, Rumunii. Pytanie, czy 

warto pomagać polskim firmom. Dodała też, że Kristoff jest firmą stabilną, jeśli chodzi 

o zatrudnienie, nie ma tu dużej rotacji. Firma nie pracowała w styczniu, rozpoczęli  

w lutym z tymi wysokimi cenami gazu i nie wiadomo, czy przetrwa. Maksanty Roman 

z Karoliny powiedział, że drastycznie wzrosły ceny gazu i materiałów do produkcji 

zastawy stołowej. One przekładają się na problemy płatnicze spółki. Koszty zużycia 

paliwa gazowego w 2021 roku wynosiły 2 mln 100 zł. W 2020 roku wyniosły 300 tys. 

zł. Obecny wzrost cen surowców i paliwa zmusił firmę do podniesienia cen na wyroby 

o 15 proc. Andrzej Otręba spytał, jakie widzą rozwiązanie tych problemów. Prezes 

Jarząbek powiedziała, że problemy tych 3 fabryk w Polsce nie zostaną wysłuchane. 

Obronili się po pandemii, teraz oczekują ewentualnych mechanizmów pomocowych, 

elementów wsparcia, aby mogli przejść przez ten trudny okres. Zbigniew Ładziński 

powiedział, że ten sam problem jest w rzemiośle. Piekarze zamykają piekarnie: płacili 

7-8 tys. miesięcznie za gaz, teraz otrzymali rachunki na 40 tys. zł. Problem jest ogromny 

dla wszystkich branż, a w szczególności spożywczej. Wiele z nich przechodziło na 

energię gazową. Teraz są bezradni. Andrzej Otręba powiedział, że sekcja ceramiki 



„Solidarności” wystosowała list do Premiera i podjęto kroki, tzn. zwolnienie z VAT, 

ale to nie załatwia sprawy. Marek Pasztetnik powiedział, że jest mnóstwo pomysłów, 

jak można pomóc, np. rozłożyć spłatę rachunków gazowych na 10 lat, przecież one się 

zmienią, wspomóc zakłady z bankiem BGK. Na pewno jego ceny spadną. BGK może 

przygotować jakieś oferty np. w formie pożyczki z przedłużeniem terminu spłaty. 

Prezes Jarząbek powiedziała, że po pandemii mieli 3 mln zł długu i firma go spłaciła. 

Obecnie produkcja wstrzymana, a są ludzie na utrzymaniu. Jakiekolwiek wsparcie – 

choćby na utrzymanie miejsc pracy. Marek Woron powiedział, że w przypadku firm 

ceramicznych mamy do czynienia z jednostkami, które są pewnym dziedzictwem 

kulturowym. Zasugerował, aby w stanowisku znalazły się zatem elementy zwracające 

na to uwagę. Zwrócił też uwagę na to, że np. Kristoff poradził sobie z konkurencją ze 

strony Chin, pracowali dla firmy artyści plastycy. Zaproponował powołanie zespołu, 

który przygotuje stanowisko w tej sprawie. Andrzej Otręba powiedział, że wkład 

merytoryczny powinny przygotować firmy, zasugerować, co mogłoby pomóc, aby 

przetrwać kryzys. Członkowie Prezydium przyjęli tę propozycję. Ustalono, że ze strony 

Prezydium w zespole pracować będą Marek Pasztetnik, Kazimierz Kimso i Marek 

Woron.  

6. Andrzej Otręba w punkcie dotyczącym planu pracy WRDS WD przypomniał, że Rada 

wyraziła opinię w sprawie projektu Strategii WD 2030. W opinii zawarta była sugestia, 

że Rada będzie monitorować jej realizację. Zaproponował temat związany z programem 

rządowym Polski Ład, jego oceną. Ustalono, że temat ten może być rozpatrywany 

dopiero w połowie roku.  

7. Andrzej Otręba wrócił też do tematu omawianego na Prezydium, a dotyczącego 

funkcjonowania uzdrowisk w kontekście zanieczyszczenia środowiska. Problem 

związany ze stratą statusu miast uzdrowiskowych.  

8. Przewodniczący zaproponował też zrobienie wyjazdowego posiedzenia Prezydium  

w Kopalni w Turowie, aby członkowie Rady na własne oczy mogli ocenić sytuację. 

Konflikt z Czechami. Członkowie Prezydium zaakceptowali pomysł.  

9. W sprawie planu pracy głos zabrał też Krzysztof Kisielewski, nawiązując do Zielonego 

Ładu i rozpoczęciu rozmów o przyszłości okręgów gospodarczych, gdzie dominuje 

przemysł wydobywczy. Trzeba znaleźć dla regionu turoszowskiego inny model 

biznesowy, gdyż za 15 lat zmieni się model pozyskiwania energii. (Fundusz 

Sprawiedliwej Transformacji). Krzysztof Kisielewski zaznaczył, że chodzi o temat 

rozumiany bardziej szeroko, aby już teraz myśleć o ożywieniu gospodarczego tego 

terenu po zamknięciu kopalni.  

10. Ustalono, że Prezydium zwróci się do Marszałka o informację w sprawie projektu 

Strategii WD 2030.  

11. Kazimierz Kimso zaproponował temat związany z sytuacją pandemiczną. Ustalono, że 

na następny spotkaniu pod koniec lutego taka informacją zostanie przedstawiona.  

12. Andrzej Otręba wrócił do sprawy przewodniczącego Zespołu ds. ochrony zdrowia. 

Poprzedni przewodniczący Marek Moszczyński zmarł. Zaproponowano, aby funkcję tę 

pełnił obecny wiceprzewodniczący Marcin Krzyżanowski, Wicemarszałek 

Województwa Dolnośląskiego.  

13. Kazimierz Kimso zdał relację z posiedzenia Zespołu ds. dialogu RDS., gdzie 

zrelacjonował działalność WRDS WD w 2021 r. Powiedział też, że omawiano sprawę 

nowelizacji ustawy o dialogu społecznym. Artur Mazurkiewicz, członek WRDS WD 

oddelegowany do prac w podzespole mającym pracować nad tym tematem, powiedział, 

że zespół ten nie pracuje. 



14. Andrzej Otręba zobowiązał się, że porozmawia z marszałkiem Krzyżanowskim  

o propozycji powołania go na przewodniczącego Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki 

społecznej.  

15. Ustalono termin posiedzenia Prezydium na 25 lutego na godz. 10.00. 

16. Przewodniczący zakończył spotkanie.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:      Zatwierdził: 

Aldona Andrulewicz     Andrzej Otręba 

Sekretarz WRDS WD     Przewodniczący WRDS WD 

 

…………………………………    …………………………… 

data i podpis      data i podpis 

 


